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Til bestyrelsesmedlemmerne i ”Nr. Vedby skole & Børnehus”  

REFERAT BESTYRELSESMØDE    
28. marts ´23 (kl. 17.00 – 19.30)  

- Fraværende: Daniel Pfeffer, Anne-Mette Andersen, Jeanette, Thea, Peter Hallev, Jannie.  
- Kommentar til dagsorden: Rasmus er mødeleder. Steen: Prioriteringer af dagsorden:  ACW og NVF, 

timefordelingsplanen, punkt 8 ”mad og måltidspolitik i GBS. - Godkendelse af referat fra sidste 

møde: Referat godkendes.   

  

Kortere orienteringspunkter (ca. ½ time)  

 

 1.  Kort nyt fra formand og ledelse   

Steen orienterer om Nr. Vedby processen. En fælles proces for skolerne i Guldborgsund kommune, 

hvor der opgøres overtal/undertal af lærere/pædagoger blandt alle skolerne. Der overflyttes og 

afskediges medarbejdere som er i overtal på de enkelte skoler.   

Der er faldene børnetal i kommunen, flere skole har en negativ økonomi. Der er en høringsperiode 

på 3 uger, indtil det endelig hold på Nr. Vedby skole for kommende skoleår kan præsenteres.  Maja 

orienterer om autismeafdelingen. 12 elever går ud. Der er ikke klarhed over hvor mange elever der 

kommer ind, som er afhængig af den centrale visitation, samt visitation for kommende 10. klasses 

elever. Dette har indflydelse på processen vedr. planlægningen i autismeafdelingen for kommende 

skoleår. Erfaringer viser, at eleverne kommer hen over foråret og frem mod sommeren.   Anne 

orienterer om projektet ”praksisfaglighed”. 12 skoler i kommunen deltager i projektet. Kick OFF 

møde d. 12 april, hvor 3 ambassadører deltager – 2 lærer fra almen og 1 fra autisme. Tanken er at få 

mere praksisfaglighed ind i udskolingen som er indskrevet i folkeskoleloven tilbage i 2018.  

Christina orienter om, at der i børnehaven er opmærksomhed på faldende børnetal. Storegruppen på 

10 elever rykker i forårs SFO d.1. april 23. Der er 2 nye børn på vej til børnehaven.   

  

 2.  Kort nyt fra elevrådet  

Skolen har afholdt trivselsdag. Der blev spillet høvdingebold, med blandet hold på tværs af 

klasserne. Det er kommet positiv feedback, og det ønskes gentaget. Ellen fortæller, hende og Thea 

vil indsende en video til ”danske skoleelever”– kan vinde 10.000 til elevrådet. Vil vise 

trivselspostkassen, toiletterne og klip fra høvdingebold. Efter påske skal elevrådet planlægge 

høvdingebold dag.   

Fælles elevråd i kommunen, hvor Thea og Ellen deltager. Herunder definere det gode skoleliv i 

Guldborgsund kommune.   

  

 3.  Kort nyt fra personalet  

Personalet holder vejret indtil Nr. Vedby processen er overstået.   

Mellemtrinet har afholdt emneuge om rummet. Det var en rigtig god uge.   

Naturvidenskabelig konference ”big Bang” i Odense, hvor 3 lærer fra almendelen deltog.  

Autismeafdelingen er startet op på supervision, der er afholdt intromøde. Autismeafdelingen 

påbegynder pilotuddannelse i autisme i maj måned, hvor 5 medarbejdere deltager.   
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Til drøftelse, og evt. beslutning (ca. 2 timer)  

 

Ca. kl. 17.30:  

  

4. Besøg af ACW for NVF, og oplæg til samarbejde (ACW)  

Anne-Catrine præsenterer sig kort. Sidder som formand for Nordvest Falster forum. Blev stiftet i 

2011 da skolen var lukningstruet. Formålet for NFV – kraftcenter/samlingscenter med det formål, at 

udvikle et attraktivt område. Formiddagsforum, som de ældre benytter en gang ugentligt, hvor de har 

samvær. Benytter hallen, og tager på fælles ture.    

Lokale i hallen, som NVF lejer af kommunen.    

Nr. Vedby ungdomsforum. Pt. På standby, da det ikke har været muligt at finde en der kan stå for 

dette projekt. Plejer at ligge torsdag eftermiddag.   

ACW appellere til, om vi vil kigger efter unge vikarer, i forhold til denne opgave. Ungdomsskolen  

vil stå for aflønning.   

Forældre forum, torsdag formiddag. Nyt tiltag i år. Mødre/fædregruppe med små babyer/børn der 

mødes.   

KROLF – projekt. Der er penge til at anlægge en KROLF bane. Der afventes tilbagemelding fra 

kommunen, i forhold til placeringen af denne bane.   

Skolen har tilbagemeldt at det er en god ide, og denne vil kunne benyttes af skolen. Bestyrtelsen 

nikker til denne del – god ide.   

Ringruten: Nymand kører denne rute. Dette er en gratis rute, der kører 3 ture om morgenen og 4 om 

eftermiddagen. Den eneste offentlige rute der er i området. Nr. Vedby forum vil stå for driften af 

ringruten fremover. Kommunen vil give tilskud til NVF. Nymand vil fortsat forestå kørslen. Det vil 

fortsat være gratis at køre med ringruten. ACW opfordre til at sprede budskabet og melde sig ind i 

NVF – koster 50kr årligt.   

Vålsevig projektet: Der skal anlægges solcelleanlæg i et område, hvis dette bliver godkendt. En lokal 

bondemand der ønsker at anlægge dette. Der er givet penge til et stisystem, hvor man kan gå en tur i 

vigen. Ligeledes to sheltere, hestefold, toilet, udsigtstårn, borde og bænkesæt bliver etableret i vigen.  

Ønsker at kunne invitere skolen til at benytte vigen, og inddrage læring omkring vedvarende energi.  

Multifunktionel jordfordeling – projekt: Kommunen forsøger at skabe sammenhæng blandt bønderne 

og deres jord. Overfor skolen, på den anden side af Vigvej, vil trekanten blive opkøbt af kommunen. 

Der vil være en proces, hvor borgerne vil blive hørt i, hvad der kunne være af ønsker for anlægning 

af denne trekant. Der bliver anlagt stisystem bag marken ned til vigen.   

Kort orientering om, at der er tanker om at udvide beboelsesområdet bag hallen, med udsigt over 

vigen. Dette er blevet mødt positivt, også fra skolens tide. Mulighed for at tiltrække flere og nye 

beboere.  

ACW fortæller om SKIFT, den lokale gymnastikforening der nedlagde sig selv. Foreningen fordelte 

penge i lokalsamfundet som har kunne danne grundlag for forskellige aktiviteter i gymnastiksalen, 

som benyttes af det omkringliggende samfund flere gange om ugen.   

ACW er nysgerrig på, hvad planen er for gymnastiksalen. Der er har været tale om, at 

gymnastiksalen kunne benyttes til at etablere et nyt skolekøkken. Denne proces er for nuværende 

lagt ned, grundet anlægspuljen for nybyggeri i Kommunen er lukket. ACW vil gerne orienteres, hvis 

der igen opstår nye tanker om inddragelse af gymnastiksalen, til anlæg af andet.   

NFV vil rigtig gerne samarbejde med skolen, hvor det giver mening og vi kan bruge hinanden.   

  

  

5. Køkken i bhv. – status før opstart (ACP) Køkkenet er klart til madordning.  
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Medarbejder ansat til 1. maj. Køkkenet tages i brug d. 11 april efter påske. I perioden indtil 

køkkendamen starter, er der fundet en midlertidig løsning.     

  

6. Lejrskoler – skolens udgift overvejes fornyet…?  

Rikke fortæller det er en udfordring at få lejrskolebudgettet til at gå op og række.   

Rikke foreslår at kunne tage op i kollegagruppen at tænke lidt mere kreativt, kan to klasser tage af 

sted sammen? Der er enighed i, i personalegruppen at det er en lejrskole og ikke en studietur.   

Tanker om hvordan det kan tænkes anderledes. Klasserne er små, priserne er det samme når en 

klasse skal på rundvisning mm. Ofte har lejrskole en socialt formål, som kan give mere/andet med 

flere elever. For nuværende tager klasserne afsted som følgende:   

Hyttetur i 3. klasse med to overnatninger.  

Lejrskole i 6. klasse en hel uge.   

Hyttetur i 9. klasse med en overnatning.  

Bestyrelsen vil gerne høre en tilbagemelding fra personalegruppen, i forhold til re-tænkning af 

lejrskole og evt. budget.   

Den nuværende 6. klasses budget, udvides efter aftale med skolens ledelse.   

  

7. Forårets fagfordelingsproces. TIMEFORDELINGSPLANEN (Steen)  

Steen orienterer kort om personalesituationen, at vi er nede med 3 personaler. Dette dækkes med 

vikarer. For kommendes skoleår, er der ikke endnu ikke klarhed over, om det økonomisk er mulig at 

genansætte for disse ledige stillinger.   

Anne præsenterer vejledende timetal fra undervisningsministeriet. En ændring er i udskolingen, hvor 

vejledende timetal i idræt er sat op med en time ugentligt.   

Anne præsenterer timefordelingsplanen for Nr. Vedby skole. Hvis udskolingen skal have en lektion 

idræt mere, vil de yngre elever også skulle senere hjem grundet busserne.    

Muligt at bibeholde timetallet for nuværende skoleår, ved at bibeholde de ekstra timer der lægges i 

naturfagsblokken.   

Bestyrelsen forholder sig til idræt, og beslutter at det giver mening at holde idræt som et modul om 

ugen – som vil være det mindst indgribende for skolen generelt.   

Skolen ønsker at fortsætte med flere timer end vejledende timetal i biologi og geografi.   

Bestyrelsen godkender timefordelingsplanen.  

Svømning: Tilbydes til 4 og 5. klassetrin, og har derfor ikke yderligere idræt på skemaet. Drøftelse om 
hvorvidt, det er muligt for begge overgange, at vintersvømme og have idræt det andet halve år.  

Bestyrelsen beslutter, at skoler arbejder videre med denne model.   

Anne orienteret om trivselsvejlederene og timetildelingen til disse vejledere og opgaver. Denne 

opnormering grundet skolens indsatsområde omkring trivsel. Bestyrelsen forholder sig til, om denne 

tid for trivselsvejlederene fortsat skal være den samme, eller om den skal nedjusteres i kommende 

skoleår. Skolen afventer resultatet fra den nationale trivselsmåling. Bestyrelsen har opmærksomhed 

på, at der er mange børn og unge der mistrives, og timerne fortsat bør prioriteres. Bestyrelserne 

beslutter, at trivselsvejlederne fortsætter som for nuværende. Ledelsen vender tilbage, hvis økonomi 

eller andet vil forhindre dette.   

Anne orienterer om, at kommende 5. overgang er meget lille – fem elever. Ledelsen foreslår og 

anbefaler at der parallelundervises med overgangen over eller under. Dette for at tilgodese et større 

socialt udbytte for eleverne. Bestyrelsen er enig i denne del.   
 Ca. kl. 18.00:  

Pause – med lille anretning (Daniel Pfeffer)  
Ca. kl. 18.20:  
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8. HØRRING: ”Mad- og Måltidspolitik i GBS” Udsættes til næste bestyrelsesmøde.      Se 

venligst medsendte bilag, med mulighed for at bestyrelsen kan udtale sig.  

  

9. Indsatsområder 2023/24. (Maja, Anne og Steen) Udsættes til næste bestyrelsesmøde.  

• Oprindeligt pålagte 22/23:   Trivsel og elevfravær  

• Egne indsatser 22/23:       Relationskomp. og PLF  

• Nye indsatser (GBS):     Praksisfaglighed i overbygningen  

• ”Redegørelsen” kap. 4: Centrale og tværgående Fokusområder.  

  
 Ca. kl. 19.20:  

  

10. Eventuelt.  

  

                                            ---------------------------------------------------  

  

  

Ventepunkter:     

 Skolens børnetal…!  


